

Blog 1 – Publish between March 14 - 19

Participate in One eRead Canada – a nation wide digital book club!

This year more than 1000 public libraries across Canada are getting together for the national bilingual digital book club, One eRead, from April 1 to 30, 2022. A Canada-wide team of librarians recommended a variety of titles and *The Break* by Katherena Vermette came out as the top choice.

A powerful intergenerational family saga, *The Break* showcases Katherena Vermette's rich writing talent as an exciting new voice in Canadian literature. In *The Break*, Stella, a young Métis mother, looks out her window and notices someone in trouble on the Break — a barren field on an isolated strip of land outside her house — she alerts the police of the possible crime. To avoid spoilers, that's all we'll divulge in anticipation of you reading and enjoying the book yourself!

If you're in a book club and are looking for a book to suggest, *The Break* is a great option because all month long, you will be able to download the book in digital format without any waitlists through participating libraries! Also, you'll be able to enhance your book reading experience by attending the live virtual conversation, on April 20 and April 21. We'll be chatting about the book with book-loving hosts from CBC/Radio-Canada, our official media partner.

Join the [Facebook group](#) and follow One eRead Canada on Twitter [@1eRead_unLivrel](#) to chat about the book with other people across Canada who are also reading *The Break*. Mark your calendar to borrow the eBook as soon as April starts and to be in the know during the live events, because One eRead will be here soon!

Participez à Un livrel Canada, un club de lecture virtuel national!

Cette année, ce sont plus de 1 000 bibliothèques publiques de partout au pays qui s'unissent du 1^{er} au 30 avril 2022 pour Un livrel Canada, un club de lecture virtuel bilingue national. Pour cette occasion, une équipe de bibliothécaires des quatre coins du pays a recommandé divers ouvrages, et c'est *Ligne brisée* de Katherena Vermette qui est arrivé en tête de liste.

Puissante saga familiale intergénérationnelle, *Ligne brisée* met en lumière l'extraordinaire talent littéraire de Katherena Vermette, la nouvelle voix de la littérature

canadienne. L'ouvrage raconte l'histoire de Stella, une jeune mère métisse, qui aperçoit par la fenêtre une scène de crime dans la Brèche – un terrain vague tout près de chez elle – et qui alerte la police. Et comme nous ne voulons pas gâcher votre lecture, nous n'en dirons pas plus!

Si vous faites partie d'un club de lecture et êtes à la recherche de suggestions de titres, sachez que *Ligne brisée* est un excellent choix, car il sera possible pendant tout le mois d'avril de télécharger le livre en format numérique auprès des bibliothèques participantes, sans devoir passer par une liste d'attente! Sans compter que vous pourrez aussi enrichir votre expérience de lecture en participant à la conversation virtuelle qui aura lieu les 20 et 21 avril : nous échangerons sur l'ouvrage avec les animateurs férus de lecture du partenaire média officiel CBC/Radio-Canada.

Joignez-vous au [groupe Facebook](#) et suivez Un livrel Canada sur [Twitter](#) pour discuter de *Ligne Brisée* avec des gens de partout au pays qui sont aussi en train de le lire. N'oubliez pas d'indiquer un rappel à votre calendrier pour emprunter le livre en format numérique dès le début avril et d'y inscrire les dates des événements en direct parce qu'Un livrel Canada, ça commence bientôt!

Blog 2 – publish between March 21-26

Calling all book worms for a Canada-wide, bilingual digital book club!

As of next week, on April 1, hundreds of participating Canadian public libraries will offer free, unlimited access to *The Break* by Katherena Vermette in eBook and eAudiobook. *The Break* will be available in English and French without holds or waitlists for all cardholders of participating libraries throughout April 2022.

Through the perspectives of various characters, a larger comprehensive story about the lives of people living in Winnipeg's North End is shared. *The Break* has the potential to help you grow your understanding and appreciation of the unique aspects of the country and the lives of Canadians from coast to coast to coast. Don't miss out this free opportunity to read Canadian literature focused on Indigenous voices, while simultaneously being able to connect and discuss with people across the country about the same book.

If you haven't already, we encourage you to join the discussions happening in the [One eRead Canada Book Club Facebook](#) group as well as on Twitter ([@1eRead_unLivrel](#)) – don't be shy! To make the digital book club experience even better, you'll get the chance to attend live virtual conversations. On April 20, author of *The Break* Katherena Vermette and CBC host Shelagh

Rogers will have a chat; and on April 21, Mélissa Verreault, the French translator of *The Break*, and Radio-Canada host Marie-Louise Arsenault will be in discussion about the book. We hope to see you there!

Un club de lecture virtuel bilingue national pour tous les amoureux de littérature!

Dès la semaine prochaine, à partir du 1^{er} avril, il sera possible de télécharger *Ligne brisée* de Katherena Vermette en format numérique et audio, gratuitement et sans passer par une liste d'attente, auprès des centaines de bibliothèques publiques au pays qui participent au club. En effet, pendant tout le mois d'avril 2022, l'ouvrage sera accessible en anglais et en français – sans réservation ni liste d'attente – à tous les titulaires de carte des bibliothèques participantes.

À travers les différents points de vue de ses personnages, l'auteure raconte de façon générale la vie des habitants du quartier North End de Winnipeg. *Ligne brisée* peut certainement vous aider à mieux saisir et comprendre les particularités du pays et la vie de vos concitoyens de tous les horizons, d'un océan à l'autre. Ne manquez pas cette occasion de lire gratuitement un ouvrage canadien porteur de voix autochtones et d'échanger en parallèle à son sujet avec des gens de partout au pays.

Si ce n'est pas déjà fait, nous vous invitons à prendre part à la conversation sur la page du [groupe Facebook d'Un livrel Canada](#) et à suivre le club sur [Twitter](#). On vous attend! Et pourquoi ne pas enrichir votre expérience en participant à des conversations virtuelles en direct? Le 20 avril, Katherena Vermette, l'auteure de *Ligne brisée*, et l'animatrice de CBC Shelagh Rogers discuteront de l'ouvrage, et le 21 avril, ce sera au tour de Mélissa Verreault, la traductrice du livre en français, et de l'animatrice de Radio-Canada Marie-Louise Arsenault. Nous espérons que vous serez des nôtres!